
Jegyzőkönyv 
 
Készült: Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testületének  2011.  május 25. 
napján megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Kovács Sándor polgármester, Benke Marcell alpolgármester, Bodzás 
István, Jancsik Zoltán, Mikulán László, Perneki László, Vetró Józsefné képviselő. 
 
Meghívottak: Erdélyi Sándorné dr. jegyző, Gila Mihályné aljegyző, Forgács Sándorné 
pü. csop. vez.,  Kincses Ferenc C.K.Ö elnök, Polcsán Róbert Pitvarosi Rendőrőrs 
őrsparancsnoka, 
Szabó Sándor r.főtörzsőrmester KMB Csanádpalota, Dr. Márton István  Csongrád 
Megyei Rendőrfőkapitány, Makói Rendőrkapitányság részéről dr. Nádasdi Tamás 
rendőr őrnagy, Szentmiklósi Gábor a Csanádpalotai Polgárőr Egyesület elnöke.  
 
 
Kovács Sándor polgármester: Tisztelettel köszöntöm, a mai képviselő-testületi ülés 
valamennyi résztvevőjét. Külön tisztelettel köszöntöm Kincses Ferencet a cigány 
kisebbségi önkormányzat elnökét, Polcsán Róbertet Pitvarosi Rendőrőrs 
őrsparancsnokát, Szabó Sándor körzeti mebízottat, Dr. Márton Istvánt, a Csongrád 
megyei Rendőrfőkapitány-helyettesét, Dr. Nádasdi Tamás rendőr őrnagyot, a Makói 
Rendőrkapitányság részéről, valamint Szentmiklósi Gábort a Csanádpalotai Polgárőr 
Egyesület elnökét.  
 
Megállapítom, hogy a 7 fős képviselő-testületből jelen van 7 fő, az ülés határozatképes, 
azt megnyitom.  
 
Javasolom, hogy jegyzőkönyv hitelesítőnek Vetró Józsefné és Mikulán László 
képviselőket válasszuk meg. 
 
Kérem, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
72/2011. (V. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők megválasztása 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-Testülete a 2011. május 25-én 
megtartott soros nyílt és zárt ülése jegyzőkönyv hitelesítőinek Vetró Józsefné és 
Mikulán László képviselőt megválasztotta. 

 
Tisztelt Képviselő-testület! 
Ülésünkön az alábbi napirendek megtárgyalását javasolom: 
 
Napirend előtt: 
1.) Tájékoztató a pénzügyi helyzetről 
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2.) Tájékoztató a benyújtott pályázatokról 
 
Napirend: 
1.) Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, beszámoló a lejárt 
határidejű határozatokról 
2.) Beszámoló a város közrend- közbiztonság helyzetéről 
3.) Beszámoló a helyi polgárőrség munkájáról 
4.) IKSZT kivitelezésére kiírt közbeszerzési eljárás eredményhirdetése 
5.) Törvényességi észrevétel Csanádpalota Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
a pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásokról és azok igénybevételéről szóló 
1/2011. (I. 27.) önkormányzati rendeletével összefüggésben 
6.) Társadalmi szervezetek beszámolója a 2010. évben nyújtott támogatások 
felhasználásáról 
7.) Támogatás megelőlegezési hitelszerződés megkötése a kerékpártároló pályázat 
megvalósításához 
 
Zárt ülés: 

1.) Varga Mihályné Csanádpalota, Hadak útja 14. szám alatti lakos személyi 
térítési díjának mérséklése iránti kérelem 

2.) Ádók István intézményvezetői megbízása 
 
Van-e valakinek az ismertetett napirendi pontokkal kapcsolatban észrevétele, javaslata? 
 
Ha nincs, aki a napirenddel egyetért, kérem, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Köszönöm, megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal,  ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
73/2011. (V. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2011. május 25-i ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el: 

 
1./ Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, beszámoló a 
lejárt határidejű határozatokról 
2./ Beszámoló a város közrend - közbiztonság helyzetéről 
3./ Beszámoló a helyi polgárőrség munkájáról 
4./ IKSZT kivitelezésére kiírt közbeszerzési eljárás eredményhirdetése  
5./ Törvényességi észrevétel Csanádpalota Város Önkormányzat Képviselő-
testületének a pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásokról és azok 
igénybevételéről szóló 1/2011. (I. 27.) önkormányzati rendeletével 
összefüggésben 
6./ Társadalmi szervezetek beszámolója a 2010. évben nyújtott támogatások 
felhasználásáról 
7./ Támogatás megelőlegezési hitelszerződés megkötése a kerékpártároló 
pályázat megvalósításhoz 
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ZÁRT ülés: 
1./ Varga Mihályné Csanádpalota, Hadak útja 14. szám alatti lakos személyi 
térítési díjának mérséklése iránti kérelem 
2./ Ádók István intézményvezetői megbízása 

 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
Mielőtt a napirendek tárgyalására kerül sor, kérem, akinek kérdése, interpellációja van, 
azt tegye meg. 
 
Bodzás István képviselő: A bölcsődei dolgozók jelezték, hogy a szomszédnál a tetőzet 
megindult, és nem mernek kimenni az udvarra. Ezen kívül a  hátsó kerítést is 
megnyomta a szél. 
 
Mikulán László képviselő: Tisztelettel köszöntök mindenkit. Az iskolával 
kapcsolatban lehet hallani új órarendről, csoportbontásról, túlóra pénzek kifizetéséről, ki 
nem fizetéséről. Milyen változások történtek? Egy kérésem lenne. Makón annak idején 
kihelyezésre kerültek a 40 km/h sebességkorlátozó táblák, ez most oka fogyottá vált. Mi 
vidékiek többen úgy ítéljük meg, hogy az 50-55 km-es sebesség az ott élőket nem 
zavarja. Az autópálya építés kapcsán vannak elgyomosodott területek, jelezni kellene, 
hogy ezeket a területeket is tartsák tisztán, mivel ezekkel a területekkel határos 
gazdáknak is megvan a terület tisztántartása kötelessége, mert ha ezt nem tartják be, 
akkor ők bírságot fizetnek utána.  
Csanádpalotán az úgynevezett palkófalvi kanyarban van két nagyon nagy kátyú, ami 
balesetveszélyes. A KPM-nek jelezzük, hogy legalább a kátyúkat csinálják meg. Június 
2-án a Művelődési Házban az általános iskola felső tagozatosainak rendhagyó 
történelemóra lesz a Trianoni békediktátummal kapcsolatban.  
 
Kovács Sándor polgármester: A kerítés és a tetőzet is a szomszédé, de a kerítést meg 
fogjuk csinálni hullámpalából. Az első negyedév zárásakor derült ki, hogy az iskolánál 
az egész évi túlóra keretet felhasználták és felhatalmazás arra nincs, hogy további 
kifizetések legyenek, ezért nem engedélyeztem a további kifizetéseket. A 
csoportbontások megmaradtak. A makói sebességkorlátozó táblákat tolmácsolni fogom, 
de ez a közlekedési hatóság jogköre. Az autópálya építése meletti területet fogjuk 
jelezni a kivitelezőnek. Már búcsú előtt jeleztem a közlekedési felügyeletnek a kátyúzás 
problémáját. A holnapi nap folyamán ismételten kérni fogjuk.  
 
Kérem, hogy aki az interpellációs kérdésekre adott választ elfogadja kézfelnyújtással, 
szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület az interpellációs kérdésekre adott választ, 7 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
74/2011. (V. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy: Interpellációra adott válasz elfogadása 

H a t á r o z a t 
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Csanádpalota város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2011. május 25-i soros 
nyílt ülés interpellációs kérdéseire adott válaszokat elfogadta. 

Határozatról értesítést kapnak: 
1. Csanádpalota Város polgármestere 
2. Csanádpalota Város jegyzője 

 
 
 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
A napirendek tárgyalása előtt: 
 

• Tájékoztató a pénzügyi helyzetről (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: Az előterjesztést a Pénzügyi Bizottság tárgyalta. 
 
Vetró Józsefné képviselő: A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést, és 
elfogadásra javasolja.  
 
Kérem, hogy a Képviselő-testület a tájékoztatót vegye tudomásul. 
 
Aki a javaslattal egyetért, kérem, szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
75/2011. (V. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy: Tájékoztató az önkormányzat pénzügyi helyzetéről 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzat 
április havi pénzügyi helyzetéről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 
 
Határozatról értesítést kapnak: 
1.) Csanádpalota Város polgármestere 
2.) Csanádpalota Város jegyzője 
3.) Csanádpalota Város Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi Csoportja 

 
• Tájékoztató a benyújtott pályázatokról (írásos anyag csatolva) 

 
Kovács Sándor polgármester: Az előterjesztést a Pénzügyi Bizottság tárgyalta. 
 
Vetró Józsefné képviselő: A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést, és 
örömmel állapította meg, hogy elég sok pályázatunk elszámolásra került és a támogatás 
megérkezett. Az előterjesztést elfogadásra javasolja.  
Kérem, hogy a Képviselő-testület a tájékoztatót vegye tudomásul. 
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Aki a javaslattal egyetért, kérem, szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
76/2011. (V. 25.) Kt.h.   
 
Tárgy: Tájékoztató a pályázatokról 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzat és 
intézményei által benyújtott pályázatokról szóló tájékoztatót tudomásul vette. 

 
Határozatról értesítést kapnak: 
1.) Csanádpalota Város polgármestere 
2.) Csanádpalota Város jegyzője 

 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
Ezek után rátérünk a napirendi pontok tárgyalására. 
 
1. sz. n a p i r e n d: Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, 
beszámoló a lejárt határidejű határozatokról (írásos anyag csatolva) 
 
Mikulán László képviselő: A tájékoztatóban szerepel, hogy április 20-án a Makói 
Kistérség Többcélú Társulása informális ülés keretében egyeztetést tartott a 
háziorvosokkal. Ennek kapcsán nekünk még olyan orvosunk sincs, aki itt lakna 
Csanádpalotán. Egyetlen város vagyunk, ahol nincs orvosi ügyelet, nincs 
üzemanyagkút. Javasolom, illetve kérem Benke Marcell alpolgármestert arra, hogy 
üzemanyagkút üzemeltetése kapcsán keressen befektetőt, próbálja ide csalni. Próbálja 
kézben tartani ezeket a dolgokat. Nem elfogadható, hogy az embereknek 2 liter 
benzinért el kell járni vidékre.  
 
Benke Marcell alpolgármester: Vállalom ezt a felkérést, mivel nekem is problémát 
okoz az üzemanyag beszerzése. Ha idetelepül egy befektető, ki garantálja, hogy 
megfelelő forgalma lesz. Mi nem tudunk forgalmat garantálni, ez magánterület, 
magánvállalkozás, ugyanúgy mint más magángazdálkodó esetében. Mindenki maga 
dönti el, hogy hol vásárol üzemanyagot. A tájékoztatóval kapcsolatban szeretném 
mondani, hogy olyan részletes beszámolót nem lehet írni, hogy abban minden mozzanat 
benne legyen. 
 
Perneki László képviselő: Április 28-án volt Dr. Szendrei János temetése, aki az első 
díszpolgár volt Csanádpalotán. Úgy érzem, hogy nem tettünk meg mindent annak 
érdekében, hogy minél szélesebb körben tudjanak arról, hogy meghalt, és 
Csanádpalotáról minél többen részt tudjanak venni a temetésén.  
 
Kovács Sándor polgármester: Dr. Szendrei János haláláról és temetésének idejéről 
tudtak a képviselő-testület tagjai, a Dér István Baráti Kör. A temetés napján kihelyeztük 
a lobogót. Mi a jegyző asszonnyal részt vettünk a temetésen. Szendrei János soha nem 
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tagadta meg csanádpalotai mivoltát, minden rendezvényünkön részt vett, míg az 
egészsége engedte, mindig segítő szándékkal fordult Csanádpalota felé.  

 
Aki a tájékoztatót, illetve beszámolót elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
77/2011. (V. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, beszámoló a lejárt 
határidejű határozatokról 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzat Képviselő-testülete a  két ülés között történt 
fontosabb eseményekről szóló tájékoztatót, a lejárt határidejű határozatokról 
szóló beszámolót elfogadja. 

 
3. sz. n a p i r e n d: Beszámoló a város közrend-közbiztonság helyzetéről (írásos 
anyag csatolva) 
 
Dr. Nádasdi Tamás rendőr őrnagy: Tisztelettel köszöntöm a testületi ülés valamennyi 
résztvevőjét. A kapitány úr elfoglaltsága miatt a testületi ülésen nem tud részt venni és 
kérte, hogy tolmácsoljam az üdvözletét. A kiadott anyaghoz nem kívánok kiegészítést 
tenni, inkább a Makó térséggel kapcsolatban szeretnék egy rövid tájékoztatást adni. 
Figyelemre méltó, hogy Csanádpalotán csökkent a bűnesetek száma, míg megyei 
szinten és országosan is emelkedett. Egy bűnesetből lehet több is, pl. elemelnek egy 
pénztárcát, amiben nem csak a pénz van, hanem az összes okmányok is, így az elkövető 
megvalósítja az okmányokkal való visszaélést is. Előfordul olyan is, hogy 
számítógépről letöltenek különböző játékokat, filmeket, zenéket, ami után nem fizetik 
be a jogdíjat, és ebből is már számos rendőri bűncselekmény történt. Annak viszont 
örülök, hogy 2009-hez képest a családok erkölcseit kevésbé fenyegette veszély. A nemi 
erkölcsi, a család,-  ifjúság elleni bűncselekmények száma csökkent. Ezzel szemben a 
garázdaság, lopás, verekedés viszont nőtt. Sajnos a kábítószerrel való visszaélés is nőtt a 
Makói Rendőrkapitányság területén. Meg kell említeni, hogy Csanádpalotán a tavalyi 
évben rablás nem volt. A nyomozási eredményesség 58.3 %, ami az országos átlaghoz 
viszonyítva megfelelő. Térségünkre jellemző még a terménylopás és a kerékpárlopás. 
Kapitányságunkon Károlyi  Róbert főhadnagy foglalkozik bűnmegelőzéssel, nagyon jó 
előadásokat tart igény szerint bármelyik korosztály számára. Sajnos el kell mondani azt 
is, hogy növekszik a fiatalkorú bűnelkövetők száma. 
Tavalyi év óta működik állandó trafipax a közlekedési szabályok betartására. Ennek 
meg van az eredménye, csökkent a sérüléses balesetek száma, jobban vigyáznak az 
emberek egymásra.  
Az idei évre vonatkozóan a tendenciák azt mutatják, hogy növekszik a vagyon elleni 
bűnözés. Élelmiszert, terményt, élőállatot visznek. Ez összefügghet a gazdasági 
helyzettel is.  
 
Bodzás István képviselő: Köszönetemet szeretném kifejezni a rendőrségnek először is 
egy kislány ügyében, amelyre gyorsan reagált a rendőrség. Ez egy nagyon hosszú ügy, 
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de már négy hónapja olyan drasztikussá vált a helyzet, amit már nem lehetett kezelni. 
Jó, hogy valaki végre kimondja, hogy a köztörvényes bűnök, nem az oktató-nevelő 
munkára tartoznak. Köszönet jár a sulizsaru programért. Voltak programjaink is, ahol a 
rendőrség és a Polgárőrség nagy segítséget nyújtott.  
 
Mikulán László képviselő: Csanádpalotán a régi cigánysággal nem volt probléma. Az 
ide-oda költözőkkel viszont van. Azt le lehet szögezni, hogy a bűnelkövetők többsége a 
kisebbségből kerül ki. A Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke nem él 
Csanádpalotán. Könnyebb volna, ha csanádpalotai lenne, és ha leülnének megbeszélni a 
problémákat, akkor sok mindennek elejét tudnánk venni.  
 
Kincses Ferenc CKÖ elnök: Az igaz, hogy nem Csanádpalotán élek, de heti két-három 
alkalommal itt vagyok a településen. A bűnözési hullámmal kapcsolatos felvetésben 
egyetértünk. Mára már inkább az élelmiszereket lopják. Nyissanak egy népkonyhát, 
mint a háború után, az jól működött. Ezzel nem azt akarom, mondani, hogy lopjanak.   
Ezek csökkentésében rengeteget dolgozunk,  én is és a kollégáim is. Szeretnék egy 
kisebb fajta lakossági fórumot tartani, hogy ezen a helyzeten hogyan tudnánk segíteni, 
miben tudnánk együttműködni.  
 
Perneki László polgármester: A beszámoló mindenre kiterjedő, az adatok tükrözik a 
jelenlétet, ami sajnos nagyon gyorsan tud változni. Nagyon sok problémával a 
rendőrséghez fordulunk. Nehezíti a munkát a határmentiség, a szegénység. Le kell 
szokni arról a lakosságnak, hogy eddig nyugodtan nyitva lehetett hagyni az ajtót, nem 
bántott senki semmit, most már mindent zárni kell. Vigyázni kell az úgynevezett 
óraleolvasókkal is. Örülök a polgárőrséggel és más intézményekkel való 
együttműködésnek. Jó erőt, egészséget, nagyon jó munkát kívánok ehhez a hatalmas 
feladathoz.  
 
Bodzás István képviselő: A roma önvédelmi csoportról kérdeznék, mert újságból 
értesültem. Tudomásom szerint Csanádpalotán sohasem voltak villongások, hogy erre a 
mozgalomra szükség legyen.  
 
Kincses Ferenc CKÖ elnök: Ettől a csoporttól, vagy mozgalomtól az egész megyei 
cigányság elhatárolódik. Ezt most egy olyan személy találta ki, aki itt volt gyerek, most 
Budapestről jött el ezért haza, hogy ezt véghezvigye. Van valaki a háttérbe, csak nem 
tudjuk, hogy ki. Véleményem szerint az egész ügyet jól kezeltük.  
 
Dr. Nádasdi Tamás rendőr őrnagy: A mozgalom olyan helyen próbálkozott, ahol 
soha nem volt ilyen jellegű konfliktus. Nekünk ezzel kapcsolatban semmi információnk 
nincs, hogy ez folytatódik-e vagy sem.   
 
Vetró Józsefné képviselő: Egyetértek Perneki képviselő hozzászólásával. Minden 
problémával hozzájuk fordulunk, mindig segítséget kapunk. A házalók visszaszorultak, 
ez is a rendőrségnek köszönhető. Valóban kevés az üzemanyag a rendőrségnél? 
 
Dr. Nádasdi Tamás őrnagy: Kevés a kvóta, így Pitvarosra is kevesebb jut. Ezért 
szoktunk az önkormányzatokhoz fordulni, ha tudnak, segítsenek.  
 
Vetró Józsefné képviselő: Sokszor elhangzott a Pitvarosi Rendőrőrs neve. Mikor lesz 
Csanádpalota? 
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Dr. Márton István Csongrád Megyei Rendőrf őkapitány:  Ha pitvarosi testület 
lemond róla.  
 
Polcsán Róbert őrsparancsnok: Említve lett a külföldiek bűnözése. Egyetlenegy 
román állampolgár volt, aki nemcsak itt, hanem Makón és környékén követett el 
bűncselekményeket, illetve egy román állampolgár, aki 1,5 éve települt ide családjával, 
és csoportos garázdaságba vett részt. Tehát a külföldi elkövetés erre a területre nem 
jellemző. Van itt egy cigány család, ahol az összes  gyereket, mint fiatal elkövetőt 
tartunk számon. Az egyik ellen orrgazdaság miatt indult eljárás, aztán be lett fejezve 
három másik bűncselekménnyel, illetve most folyamatban van egy lopás. A családnak 
az egyik lány tagját garázdaságért vettük elő, testi sértés miatt. Az a jellemző erre a 
területre, hogy vannak olyan cigány személyek is, akiket nem is ismerünk, mert nincs 
velük probléma. Jellemző volt korábban Csanádpalotára, hogy sorozatos betörések 
voltak, ez az utóbbi időben nincs. Az iskolában is voltak gondok, de az a gyerek el lett 
innen távolítva. Kábítószert fogyasztott és aggasztó volt, hogy behozza ide az iskolába. 
Palotán egyre kevesebb a házaló.  
 
Kovács Sándor polgármester: Úgy tűnik, hogy kezd az úri bűnözés elfajulni. Az 
emberek önmaguk áldozatává is válnak. Eladósodnak, aláírnak valamilyen papírt, így 
rengeteg házat átjátszottak, a tulajdonosokat kisemmizték. Ezek az emberek valamilyen 
módon eddig még mindig ki tudtak bújni a felelősségre vonás alól.  
Az látszik, hogy a határőrség és a rendőrség között jó a kapcsolat, együtt tartanak 
szolgálatot. A településen látszik a rendőri jelenlét. Az együttműködésünkre tovább is 
számíthatnak. Gratulálok az eredményekhez, és a további munkájukhoz, sok sikert és jó 
egészséget kívánok.  
 
Javasolom a Képviselő-testületnek, hogy a beszámolót fogadja el. 
 
Aki a javaslattal egyetért, kérem, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
78/2011. (V. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy: Beszámoló a község közrend- közbiztonság helyzetéről 
 

H a t á r o z a t 

 
Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a község közrend- 
közbiztonságának helyzetéről szóló beszámolót megtárgyalta, azt elfogadja. 

Határozatról értesítést kap: 

1.) Makói Rendőrkapitányság Rendőrőrse Pitvaros 
2.) Kovács Sándor polgármester 
3.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző 

 
 



 9 

3. sz. n a p i r e n d: Beszámoló a helyi polgárőrség munkájáról (írásos anyag 
csatolva)  
 
Szentmiklósi Gábor Polgárőr Egyesület elnöke: Kövegyen történt, hogy a színesfém 
kereskedők kopogtak házról-házra, és az egyik háznál kint állt az autó. Az egyik 
személy rosszullétet szimulált, míg bementek vízért, az autót a saját slusszkulcsával 
bezárták, és eltörték, és utána gyorsan elmentek. Tehát ilyen fogásokra is fel kell 
készülni.  
 
Dr. Nádasdi Tamás őrnagy: Trükkös lopási kísérlet számtalanszor előfordulhat. Ilyen 
pl. a pénzváltás, a benzinértékesítés, óraleolvasás, stb.  
 
Kovács Sándor polgármester: Köszönettel tartozunk a Polgárőrség munkájának, 
nemcsak a belvíz kapcsán nyújtott munkájukért, hanem a rendezvényeken való 
részvételéért is. Nekik is gratulálok az eredményes munkájukhoz. 

 
Aki a Polgárőrség beszámolóját elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület a beszámolót  7 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
79/2011. (V. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy: Beszámoló a helyi Polgárőrség munkájáról 
 

H a t á r o z a t 

 
Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi Polgárőrség 
munkájáról szóló beszámolót megtárgyalta, azt elfogadja. 

 
Határozatról értesítést kap: 

 
1.) Szentmiklósi Gábor helyi Polgárőr Egyesület Elnöke 
2.) Kovács Sándor polgármester 
3.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző 

 
4. sz. n a p i r e n d: IKSZT kivitelezésére kiírt közbeszerzési eljárás 
eredményhirdetése (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: A napirendet a Pénzügyi Bizottság tárgyalta. 
 
Vetró Józsefné képviselő: A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta a szerződés tervezetet, 
és elfogadásra javasolja.  
 
Kovács Sándor polgármester: A helyszíni bejárás alkalmával több pályázót 
megijesztett, az, hogy ez egy két évvel ezelőtti pályázat. Nagyon oda kell figyelni a 
kivitelezésre. Az elszámolásnál is a kivitelező feladata, hogy minden rendben legyen.  
 
Aki  egyetért a határozati javaslattal, kézfelnyújtással szavazzon. 
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Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 1 
tartózkodással, az alábbi határozatot hozza:  
 
80/2011. (V. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy: „Integrált Közösségi és Szolgáltató tér kialakítása” tárgyú közbeszerzési eljárás 
eredményének megállapítása. 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az „Integrált 
Közösségi és Szolgáltató tér kialakítása”  tárgyú közbeszerzési eljárás 
nyertesének a 

 
Satis Mobil Projekt Kft. 

székhely: 1084 Budapest, Mária u. 13. III. em. 1. 
telephely: 5600 Békéscsaba, Mogyoró u. 2. 

 
alatti ajánlattevőt hirdeti ki. 

 
A vállalkozási szerződést a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal jóváhagyja, 
felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt annak aláírására. 
 
Határozatról értesítést kapnak: 

1.) Satis Mobil Projekt Kft. 5600 Békéscsaba, Mogyoró u. 2. 
2.) Kovács Sándor polgármester Csanádpalota 
3.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző Csanádpalota 
4.) Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoportja Csanádpalota 

 
5. sz. n a p i r e n d: Törvényességi észrevétel Csanádpalota Város Önkormányzat 
Képviselő-testületének a pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásokról és 
azok igénybevételéről szóló 1/2011. (I. 27.) önkormányzati rendeletével 
összefüggésben (írásos anyag csatolva) 
 
Gila Mihályné aljegyző: Januárban hoztuk meg a rendeletet. Most a rendeletalkotásról 
szóló jogszabálynak megfelelően átdolgozásra került. Egyetlen érdemi változás van, 
amely szerint a temetési segély összege 8. 000,- Ft, a jövedelmi viszonyoktól 
függetlenül.  
 
Bodzás István képviselő: A Szociális Bizottság megtárgyalta az előterjesztést és 
elfogadásra javasolja.  

 
Kovács Sándor polgármester: Aki a rendelet módosítását elfogadja, kézfelnyújtással 
szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, a pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásokról és azok 
igénybevételéről szóló rendelet tervezetet 10/2011. (V. 27.) önkormányzati rendeletévé 
emelte: 

Csanádpalota Város Önkormányzat 



 11 

Képviselő-testületének 10/2011. (V. 27.)  
önkormányzati rendelete 

a pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásokról és azok igénybevételéről 
 

(a rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 

6. sz. n a p i r e n d: Társadalmi szervezetek beszámolója a 2010. évben nyújtott 
támogatások felhasználásáról (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: A napirendet a Pénzügyi Bizottság tárgyalta. 
 
Vetró Józsefné képviselő: A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta a társadalmi szervezetek 
beszámolóját és elfogadásra javasolja.  
 
Benke Marcell alpolgármester: A Sportkör már egyszer kapott halasztást. Szeretném, 
ha részletes elszámolást adna. A jövőben csak azokat a civilszervezeteknek adjunk 
támogatást, akiknek a működése jogilag biztosított, és azonkívül bemutatják az előző év 
lezárt beszámolóját. Közpénz végleges átadásáról van szó, akkor igenis tudjunk a pénz 
felhasználásáról.  
 
Aki a CSIBÉSZ Egyesület beszámolóját elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
81/2011. (V. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy:  CSIBÉSZ Csanádpalotai Ifjúságért Közhasznú Egyesület beszámolója az 
Önkormányzat által nyújtott támogatás felhasználásáról 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és
 elfogadta a CSIBÉSZ Csanádpalotai Ifjúságért Közhasznú Egyesület 
beszámolóját az Önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 2/2010. (I. 28.) 
ÖR. rendeletében jóváhagyott 40.000,- Ft összegű támogatás felhasználásáról. 

 
 A határozatról értesítést kap: 

1.) CSIBÉSZ Csanádpalotai Ifjúságért Közhasznú Egyesület  6913 
Csanádpalota, Kelemen tér 10. 
2.) Kovács Sándor polgármester Helyben 
3.) Csanádpalota Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi 
Csoportja Helyben 

 
Kovács Sándor polgármester: Aki a Marosvidék Baráti társaság beszámolóját 
elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
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82/2011. (V. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Marosvidék Baráti Társaság beszámolója az Önkormányzat által nyújtott 
támogatás felhasználásáról 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és
 elfogadta a Marosvidék Baráti Társaság beszámolóját az Önkormányzat 2010. 
évi költségvetéséről szóló 2/2010. (I. 28.) ÖR. rendeletében jóváhagyott 20.000,- 
Ft összegű támogatás felhasználásáról. 

 
 A határozatról értesítést kap: 

1.) Marosvidék Baráti Társaság ügyvezető-főszerkesztője 6900 Makó, 
Vásárhelyi u. 42/a 
2.) Kovács Sándor polgármester Helyben 
3.) Csanádpalota Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi 
Csoportja Helyben 

 
Kovács Sándor polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a Futball Club kérelmének 
megfelelően a beszámolót 2011. június 30. helyezze át, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület a 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
83/2011. (V. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy: Csanádpalotai Futball Klub részére nyújtott támogatás felhasználásáról szóló 
beszámoló 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Csanádpalota 
Futball Klub részére 2010. évre 2/2010. (I. 28.) ÖR. rendeletével nyújtott 
támogatás felhasználásáról szóló beszámoló határidejét 2011. június 30. napjára 
módosítja. 
 

 A határozatról értesítést kap: 
1.) Csanádpalotai Futball Klub  
2.) Kovács Sándor polgármester Helyben 
3.) Csanádpalota Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi 
Csoportja Helyben 

 
7. sz. n a p i r e n d: Támogatás megelőlegezési hitelszerződés megkötése a 
kerékpártároló pályázat megvalósításához 
 
Kovács Sándor polgármester: Ez a pályázat utófinanszírozású, ezért 
előfinanszírozására kell sort keríteni. Ez egy rövidebb hitel felvétel lenne, 2-3 hónapról 
lenne szó. Ennek kapcsán szeretném elmondani, hogy a pótmunkáknak az összege 
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megérkezett, így a főtér rekonstrukció is teljes mértékben elszámolásra került. Jelenleg 
nincs olyan pályázat amellyel ilyen hitelszerződésünk lenne. 
 
Aki egyetért a hitel felvételével, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
84/2011. (V. 25.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Támogatás-megelőlegezési hitelszerződés megkötése kerékpártároló pályázat 
megvalósításához 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete engedélyt ad az 
OTP Bank NyRt Szegedi Fiókjával a KEOP-6.2.0/A/09-2011-0036 
„Kerékpározással a környezettudatosságért Csanádpalotán” elnevezésű pályázat 
szállítói számláinak határidőre történő kiegyenlítéséhez a megnyert támogatás 
lehívása illetve leutalása időpontjáig – a támogatási előleggel csökkentett 
összegre - fejlesztési beruházási célra, 6.539.325,- Ft éven belüli támogatás-
megelőlegezési hitelt vesz fel. 
 
A Képviselő-testület kötelezettséget vállal a hiteltartozás támogatásból történő 
visszafizetésére. 
 
A Képviselő-testület kötelezettséget vállal a felvett hitel járulékos költségeinek 
megfizetésére, valamint hogy azt a 2011. évi költségvetésében betervezi. 
 
A Képviselő-testület a hitelszerződés megkötéséből eredő felmerülő valamennyi 
fizetendő kötelezettség megtérítésének biztosítására az önkormányzat és a 
Nemzeti Fejlesztési Ügynökség (1077 Budapest, Wesselényi u. 20-22.) mint 
támogató képviseletében eljáró Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium 
Fejlesztési Igazgatóság (1134 Budapest, Váci út 45.), mint Környezet és Energia 
Operatív Program Közreműködő Szervezet között létrejött Támogatói Okiratban 
biztosított támogatás összegét fedezetként felajánlja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, és a jegyzőt a támogatás-
megelőlegezési hitelszerződés aláírására.  
 
Határozatról értesítést kap: 
 
1.) Kovács Sándor polgármester 
2.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző 
3.) Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoport 

  
Kovács Sándor polgármester:  Tájékoztatom a képviselő-testületi tagokat, hogy május 
31-én kedden 16 órára a képviselő-testületi ülést összehívjuk. Kérem, hogy 
elfoglaltságukat úgy igazítsák, hogy részt tudjanak venni az ülésen. 
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Mikulán László képviselő: Már többször jeleztem, hogy amit lehet, szedjük csokorba. 
A zárt ülésnek is lesz egy napirendje, ami miatt még június 16-án is tartunk rendkívüli 
ülést. Nagyobb városokban ezt nem tudják megtenni.  
 
Kovács Sándor polgármester: A május 31-i ülést nem tudjuk elhalasztani, hiszen az 
ambrózfalvi iskolának és óvodának a csatlakozása van. Ezt május 31-ig lehet megtenni.  
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző:  Közoktatási intézmény átszervezésének  szigorú eljárási 
rendje van, amit be kell tartani, mert egyébként az átszervezés jogsértő. A 
kezdeményezés az ambrózfalvi képviselő-testület részéről kb. másfél héttel ezelőtt 
érkezett. Ezután kell az Oktatási Hivataltól közoktatási szakértőt kijelöltetni. Ő ad 
három ajánlatot, amelyből ki kell választani azt a szakértőt, aki az oktatási intézmény 
átszervezéséhez a szakértői  véleményét adja. Ezzel párhuzamosan meg kell keresni a 
Megyei Közgyűlés Elnökét, aki a megyei intézmény fejlesztési tervre vonatkozóan 
szintén szakvéleményt kell, hogy adjon. Meg kell hallgatni a fogadó intézmény 
közalkalmazotti közösségét, diák önkormányzatát, szülői munkaközösségét, tehát olyan 
sok eljárási szabályozás van, ha egyetlenegy is elmarad, akkor az átszervezést nem lehet 
megtenni. A szakértő felkérése megtörtént, ő a döntéshozatal időpontjáig elkészíti a 
véleményt, azt pótlólag ki fogjuk küldeni még a testületi ülés előtt a képviselő-testületi 
tagoknak. A döntést meg kell hozni május utolsó munkanapjáig. Együttes ülést kell 
tartani a társult önkormányzatokkal, valamint a társulást kezdeményező 
önkormányzattal, mert egyébként már az időbe a döntés hozatal külön-külön testületi 
ülésekkel nem fér bele. 
 
Mikulán László képviselő: Mikor lesz ebből anyag? 
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Holnap. 
 
Benke Marcell alpolgármester: Elég sokszor és sok helyen nyilatkoztuk, hogy 
támogatjuk azokat a társulási törekvéseket, amelyek Csanádpalota térségi szerepét 
növeli. Úgy gondolom, hogy az előbb elhangzottak ebbe a sorba beleilleszkednek. 
Addig az előkészítő munkákat nem tudtuk elkezdeni, míg Ambrózfalva megkeresése 
nem érkezett meg az önkormányzathoz.  
 
Kovács Sándor polgármester: Tehát akkor május 31-én rendkívüli testületi ülés.  
Megállapítom, hogy a nyílt ülés napirendjei megtárgyalásra kerültek, a nyílt ülést 
bezárom. A testületi ülés zárt üléssel folytatódik.  
 

K.m.f.t.  
 
 

Kovács Sándor       Erdélyi Sándorné dr. 
  polgármester        jegyző 
 
 
Vetró Józsefné       Mikulán László 
     jkv. hit.               jkv. hit.  
 
 


